
Din tro har frelst dig. 
 
 

Math.9.22: ”Men Jesus vendte sig om, og da Han så 
hende, sagde Han: ”Datter, vær frimodig, din tro har 
frelst dig.” Og kvinden blev frelst fra den samme 
time.”  
 
Dette blev sagt til en kvinde, som havde haft blodflod i 
12 år, og når hun taler om at blive ”frelst”, så mente 
hun selvfølgelig ”helbredt”, for ordet ”frelse” i grund-
sproget har netop denne betydning – at blive helbredt! 
 
Efes.5.23b: ”Han, som er sit legemes frelser (grundtek-
sten: helbred)” 
Tysk: Heiland = helbreder – lægedom. 
 
DIN TRO HAR FRELST (HELBREDT) DIG! 
 
Troen er en vældig ting! 
 
Den kan frelse en synder. Efes.2.8 
Den kan retfærdiggøre. Rom.5.1 
Den kan helliggøre. Ap.g.26.18 
Den kan rense hjertet Ap.g.15.9 
Den kan flytte alle hindringer, der er i vejen for et 
Guds barn. Luk.17.6 
Den kan få, hvad som helst, den beder om.  
Math.9.29   Johs.14.13   Johs.15.7 
 
Hvad er hemmeligheden ved troens kraft? Hvorfor er 
den så mægtig? 
 
Fordi, den ikke ser på gaverne, men på GIVEREN, ik-
ke på løfterne, men på HAM, der gav dem, ikke på vor 
egen svaghed, men på HAM, som har al magt i himlen 
og på jorden. 
 
Troen ved, at Gud er nidkær for sin ære, at Han aldrig 
vil lade sit navn få en plet eller lade sin herlighed for-
dunkle ved at bryde sit løfte. Den ved, at Gud må holde 
sit ord – må være trofast - for sin egen skyld. 



Hebr.10.23   hebr.11.11  2.Kor.1.18-20   4.Mos.23.19   
Johs.17.17   Esaj.48.11 
 
Og her spørges ikke om en stor eller lille tro – men blot 
en levende tro. 
Al tro er jo lille over for det vældige, den regner med, 
men en lille tro kan også gribe Guds hånd. 
 
En lille tro og en stor Gud passer sammen. 
 
Og sidst, men ikke mindst, må vi ikke glemme, at den 
vi skal se hen til i al vort behov og i al vor nød, er 
Ham, som skriften kalder TROENS BEGYNDER OG 
FULDENDER. Hebr.12.2 
 
Det er Ham, der er kommet for at være den tro i os, 
som vi aldrig kunne præstere, og derfor kom Han også 
på dette område, som vor stedfortræder. 
Når ordet siger: ”Troen er ikke alles” 1.Thes.3.2b , så 
menes der jo ikke, først og fremmest, at det ikke er alle 
der tror, men snarere, at det ikke er alle, der har modta-
get Jesus, som deres tro. 
 
Derfor er det ikke mærkeligt, at Jesus bebrejdede di-
sciplene deres vantro, når vi i dag forstår, at Han vil 
være vor tro. 
 
Gennem troen på Jesus, som vor stedfortræder, har vi 
Guds retfærdighed, Guds hellighed, sundhed og den 
Helligånds kraft. 
 
Håb er ikke tro. 
Håbet forventer kommende ting. 
Troen besidder allerede de endnu ikke synlige ting. 
Hvad vi i sandhed tror, det er også allerede vor ejen-
dom. 
 
Troen er en skabende kraft, som skaber det i os, som vi 
på Guds ords grundlag tror, så at det, som endnu ikke 
er sket, bliver til virkelighed. 
 
Ved troen bliver det usynlige til synlige åbenbaringer 
og kendsgerninger. 
 



Mark.11.24: ”ALT, hvad I beder om og begærer, tro, at 
I har fået det, så skal det ske jer.” 
 
1.Johs.5.14-15: ”…Og dersom vi ved, at Han hører os, 
hvad vi end beder om, da ved vi, at vi har de ting, om 
hvilke vi har bedt Ham.” 
 
 


